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CERINŢELE  

privind condițiile de prezentare a manuscriselor pentru publicare în 

„Revista Moldovenească de Drept Internațional și Relații Internaționale” 

 
Revista teoretico-ştiinţifică „Revista Moldovenească de Drept Internaţional şi Relaţii 

Internaţionale” acceptă pentru publicare articole în limbile moldovenească (română), rusă, engleză, 

spaniolă, franceză, germană (la discreţia autorului), care conţin rezultate inedite ale cercetărilor 

efectuate şi care sunt ajustate la „Cerinţele privind condițiile de prezentare a manuscriselor 

articolelor”. 

Consiliul Redacțional acceptă manuscrisul articolului pentru publicare în corespundere cu 

profilurile ediției („drept” și „științe politice”), cu un volum nu mai mult de 20 de pagini, inclusiv 

figuri şi tabele. Manuscrisul ar trebui să conţină doar materiale originale, efectuat la un înalt nivel 

științific, reflectând rezultatele cercetării efectuate de către autor, obținute cu cel mult un an înainte de 

publicare, şi care conţine un element clar privitor la inovaţia ştiinţifică a cercetării şi propria 

contribuţie a autorului. Sunt acceptate pentru publicare materialele care anterior nu au fost publicate 

în alte ediții și nu au fost destinate pentru publicarea simultană în diverse ediții. Articolele sunt expuse 

recenzării obligatorii, în conformitate cu Anexa 3. Pentru doctoranzi (competitori) este obligatorie 

recenzarea articolelor de către conducătorul științific. Pot fi publicate doar articolele care au primit 

recenzii pozitive.  

Cerințele menţionate mai sus se aplică tuturor materialelor trimise pentru publicare în adresa 

revistei. Consiliul Redacțional are dreptul de a nu accepta publicarea materialelor în caz de: a) 

nerespectarea cerinţele privind condițiile de prezentare a manuscriselor articolelor; b) plagiat; c) 

conținutul articolului este neadecvat cu profilurile revistei. 

În cazurile când nu sunt respectate cerinţele redacţia are dreptul să nu examineze manuscrisul. 

Consiliul Redacțional își rezervă dreptul de a reduce volumul articolului prezentat (dacă este necesar), 

expunându-l în versiunea redacției (introducând modificări redacționale, care nu schimbă sensul 

general al articolului prezentat de autor). Formulările şi prezentarea materialelor în articolele publicate 

nu reprezintă întotdeauna poziţia revistei şi nu angajează în nici un fel redacţia. Aceste materiale se 

publică în ordine de discuție, în scopul asigurării posibilității de a expune diverse opinii. 

Responsabilitatea asupra conţinutului articolelor, selecției și preciziei faptelor și informației citate 

revine în exclusivitate autorilor. În acelaşi număr al revistei poate fi publicat doar un singur articol al 

unui autor.  

Numărul de autori al unui articol nu poate fi mai mare de două persoane. Autorul (ii) trimite 

redacției 2 exemplare originale a articolului (semnate de autor) în imprimare pe hârtie şi trimite 

articolul în format electronic prin e-mail la adresa: alexandruburian@yahoo.com, 

alexandruburian@mail.ru  

Volumul articolului nu trebuie să depășească 1,5 c.a. dactilografiate pe hârtie, format A4 (60 de 

mii de caractere, sau 16-20 de pagini de text), inclusiv figuri, tăblițe, referinţe şi scheme. Atunci când 

se plasează referinţe bibliografice în limba engleză este necesar de indicat denumirea oficială a 

surselor (revistelor) în limba engleză. 

Pentru a plasa un articol în Revistă este necesar de prezentat următoarele documente: cerere, 

informaţiile despre autor (ia), articolul, fotografia autorului (autorilor) în format JPG, adnotare 

(abstract, rezumat) în trei limbi (română, rusă şi engleză) într-un volum de 100 de cuvinte, cuvinte-

cheie (5-7 cuvinte). Adnotarea nu trebuie să conţină referiri la literatura citată, tabele şi figuri. 

Informaţia despre autor (i) conține următoarele date: numele, prenumele, patronimicul autorului 

(autorilor), locul de muncă, funcția, titlul științific, gradul ştiinţific, adresa poștală, adresa electronică 

şi numărul de telefon. Numele autorului (autorilor) ar trebui să fie listate sub titlul articolului, în 

dreapta. 

 

Cerințele tehnice pentru perfectarea manuscrisul pentru publicare:  

 

http://www.usem.md/md/p/rmdiri
mailto:alexandruburian@yahoo.com
mailto:alexandruburian@mail.ru
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Titlul articolului nu trebuie să depăşească trei linii. Titlul ar trebui să fi dat numai cu majuscule 

(Times New Roman 16) şi centrat. Sursele literare utilizate în articol trebuie prezentate într-o singură 

listă la sfârşitul textului (bibliografie), în conformitate cu Anexa 2. Referirile la literatura de 

specialitate menţionate în text sunt obligatorii, trebuie să fie plasate în partea de jos a fiecărei pagini a 

textului și necesită să fie perfectate în conformitate cu Anexa 1. Referirile la sursele externe sunt 

prezentate într-o limbă străină şi sunt urmate, în cazul traducerii în română şi rusă, cu indicaţie 

privitor la traducere. Numerotarea referirilor la sursele literare este dată în ordinea menţionată în text. 

Trimiteri la lucrări nepublicate nu sunt permise. Lista bibliografică (de la sfârșitul textului) este dată în 

ordine alfabetică în funcţie de prima literă a prenumelui autorului (autorilor).  

Acronimele şi abrevierile trebuie să fie descifrate la prima menţiune în textul articolului. În 

textele în limba română, engleză, franceză, spaniolă şi germană se utilizează ghilimele germane („ ”), 

în textele în limba rusă se utilizează ghilimelele franceze (« »). 

Parametrii paginii: 

Documentul trebuie salvat în MS Word, formatul de pagină A 4, marginile paginii: sus şi jos - 

2 cm, dreapta - 1,5 cm, stânga - 3 cm, Font - Times New Roman; Dimensiune font - 12, spaţiere - 1,5. 

Aliniere pe lăţime, un spaţiu la stânga - 1,5. Numerotarea paginilor este consecutivă, secvenţială, în 

partea de jos a paginii, pe centru. 

Redactarea textului:  

Despărţirea manuală în silabe a cuvintelor (transferul din rând în rând) este inacceptabilă. 

Figurile şi tabelele trebuie să fie numerotate, să aibă denumire, legendă şi subiect. Titlurile lor şi 

trebuie să fie prezentate în text după alineatul care conţine un link de referință la ele. 

Exemplarele autorului:  

Fiecare autor al articolului obţine doar un număr al revistei, indiferent de numărul de autori. 

 

Consiliul Redacțional 

 

Anexa 1 

Exemple de referinţe bibliografice:  

 

Referințele (citatele) de la sfârșitul fiecărei pagini trebuie să conțină semnele de punctuaţie şi să 

urmeze aceleaşi reguli ca şi plasarea lor în descrierea bibliografică. 

Dacă textul nu este citat de o sursa originală, dar de un alt document, atunci se utilizează 

următoarele cuvinte la început de referinţă: citat de: (citând sursele împrumutate): 

 

Exemplu: Citat de: Dumitru Mazilu. Drept diplomatic. București: Editura 

Lumina Lex, 2003, p. 115. 

Citat de: Alexandru Burian. Drept diplomatic și consular. Chișinău: 

Editura ARC, 2003, p. 154. 

 

La amenajarea secvențială a referințelor (citatelor) primare și repetate se utilizează termenul 

”Ibid.” sau (”Ibidem”): 

 

Referinţă primară Jeffrey Mankoff. Politicii externe Ruse: întoarcerea unei Mari Puteri în 

politică. Lanham, Md.: Rowman & Littlefield, 2009, p. 217. 

Referinţă repetată Ibid., p. 47 sau Ibidem., p. 47. 

 

La amenajarea nesecvențială a referințelor (citatelor) primare și repetate, când referințele 

urmează nu concomitent una după alta, se utilizează termenul Op. cit. (opus citato) şi este prezentat 

folosind caractere cursive: 

 

Referinţă primară Jeffrey Mankoff. Politicii externe Ruse: întoarcerea unei Mari Puteri în 

politică. Lanham, Md.: Rowman & Littlefield, 2009, p. 217. 
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Referinţă repetată Jeffrey Mankoff. Op. cit., p. 65. 

 

 Anexa 2  

 

Exemple de „Listă bibliografică” (bibliografie): 

Lista bibliografică este plasată după textul articolului cu titulatura „Bibliografie”. Toate link-

urile din listă sunt numerotate secvenţial şi sunt aranjate în ordine alfabetică. 

 

Descrierea unei cărți cu un singur autor:  

 

Exemplu Jeffrey Mankoff. Politicii externe Ruse: întoarcerea de mare putere politica. 

Lanham, Md.: Rowman & Littlefield, 2009. XII + 359 p. 

 

Descrierea unei cărți cu trei sau mai mulți autori:  

 

Exemplu David G. Victor... [et al.]. Gaze naturale şi geopolitică: din 1970 pînă în 

2040. New York: Cambridge University Press, 2006. xxv + 508 p. 

 

Descrierea unui articol publicat într-o revistă: 

Este necesar de a indica numele autorului articolului, denumirea articolului, denumirea revistei, 

anul, numărul ediției sau volumul, numărul paginei de la începutul și sfârșitul articolului. 

 

Exemplu Serghei Lavrov. Rusia şi lumea în secolul XXI. În: Rusia în afacerile 

globale. Iulie-septembrie 2008, Vol. 6, nr. 3, p. 8 - 18. 

 

Descrierea unei teze de doctorat: 

 

Exemplu Vladislav Boiko. Securitatea energetică în contextul globalizării. Teză de 

doctor în ştiinţe politice. Moscova, 2012. 250 p. 

 

Descrierea unui autoreferat a tezei de doctorat: 
 

Exemplu Yuri Jukov. Centrismul politic în Rusia. Autoreferatul tezei... candidat în 

ştiinţe politice. Sankt-Petersburg, 2012. 24 p. 

 

Descrierea publicaţiilor ştiinţifice electronice:  

Pentru surse de electronice, trebuie să specificaţi practic aceleaşi informaţii ca pentru reviste: 

autorul, titlul, numele site-ului (sau secţiune a site-ului) şi URL-ul. Articolul ar trebui să conţină 

noţiunea [Online]:; informaţii la data de partajare pe reţeaua electronică (după fraza „Vizitat la:” 

indica data, luna şi anul): (Vizitat la: 03.02.2012). 

 

Exemplu Burian Alexandru, Gurin Corina. Procesul decizional în politica externă și 

influența lui asupra negocierilor. În: Revista Moldovenească de Drept 

International și Relații Internaționale. 2011, nr. 4, p. 39 - 55. [Online]: 

http://www.rmdiri.md/pdf/RMDIRI20114.p.df/. (Vizitat la: 07.09.2012). 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.usem.md/md/p/rmdiri
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Anexa 3 
 

REGULAMENTUL 

cu privirea la recenzarea articolelor științifice în  

„Revista Moldovenească de Drept Internaţional şi Relaţii Internaţionale” 

 

1. Articole ştiinţifice primite de redacţia Revistei Moldovenești de Drept Internațional și Relaţii 

Internaţionale trec prin Instituția de recenzare.  

„Revista Moldovenească de Drept Internaţional şi Relaţii Internaţionale” a adoptat un sistem de 

patru niveluri de recenzare a articolelor și materialelor prezentate spre publicare:  

Primul nivel – recenzarea de către Redactorul-șef (main editor peer review); 

Al doilea nivel - recenzie de „nivel deschis” (open peer review - autorul şi recenzentul se 

cunosc reciproc) – recenzia este transmisă la redacție de către autor; 

Al treilea nivel - recenzie de nivel „orb-unilateral” (single-blind – recenzentul știe despre autor, 

autorul - nu); 

Al patrulea nivel - recenzie de nivel „orb-dublu” (double-blind - atât recenzentul, cât și autorul, 

nu ştiu unul despre altul). 

2. Fiecare articol ştiinţific necesită să aibă recenzii: 

- deschise: primul nivel – recenzia (decizia) redactorului-șef; al doilea nivel - recenzia unui 

recenzent oficial, specialist în domeniu (doctor sau doctor habilitat); 

- confidențiale (oarbe): al treilea nivel – recenzia redactorului științific sau a unui membru al 

consiliului redacțional sau al colegiului de redacție; al patrulea nivel – la decizia consiliului 

redacțional și recenzentul poate fi doar din exterior.  

3. Toate articolele științifice, primite de Consiliul redacţional al revistei, sunt supuse obligatoriu 

recenzării „orb-dublu” (double-blind - atât recenzentul, cât și autorul, nu ştiu unul despre altul). 

Această recenzare este efectuată de către experți externi din baza de date de experți (recenzori) ai 

revistei, la solicitarea Consiliul redacţional. 

4. Analizând recenziile, redacția evaluează prezenţa în articole a elementelor de actualitate a 

problemei științifice pe care autorul pretinde să o soluționeze. Recenzia necesită să descrie în mod 

clar valoarea teoretică sau aplicativă a investigației, și să coreleze constatările autorului cu conceptele 

ştiinţifice existente. Un element de bază al recenziei ar trebui să fie aprecierea de către recenzent a 

contribuţiei personale a autorului articolului la soluţionarea problemei. Este necesar de a menţiona în 

recenzie corespunderea stilului, logicii şi nivelului de accesibilitate a expunerii științifice a 

materialului de către autor, precum şi un aviz privind fiabilitatea şi valabilitatea concluziilor. 

5. După primirea recenziilor, redacția analizează articolele prezentate şi adoptă decizia finală, în 

baza unei evaluări complete, privitor la publicarea sau ne-publicarea articolelor. În baza deciziei 

adoptate autorului i se comunică, prin e-mail sau poştă, informația cu privire la evaluarea articolului şi 

decizia adoptată. În cazul că se refuză de a publica articolul, recenzenţii rămân anonimi. 

6. Colegiul de redacţie îşi rezervă dreptul de a trimite articolul la o recenzie suplimentară 

externă anonimă (double-blind). Redactor-şef, în asemenea caz, trimite recenzentului o scrisoare în 

care solicită recenzarea, atașând la scrisoare articolul şi modelul conform căruia se recomandă de a 

efectua recenzia. 

7. Prezența recenziilor pozitive nu este un motiv suficient pentru publicarea articolului. Decizia 

finală privitor la publicarea articolului este adoptată de consiliul redacțional. 

8. În cazul în care există o critică substanţială din partea recenzentului, însă articolul, la general, 

este evaluat pozitiv, consiliul redacțional poate aprecia articolul ca polemic și poate decide de a-l 

publica în rubrica „Tribuna discuțională”. 

9. Originalele recenziilor sunt păstrate la „Revista Moldovenească de Drept Internaţional şi 

Relaţii Internaţionale”. 
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REQUIREMENTS  

to papers for publication in the  

„Moldavian Journal of International Law and International Relations” 

 

 

„Moldavian Journal of International Law and International Relations” being a scientifico-

theoretical journal admits for publication articles in Moldovan (Romanian), Russian, English, 

Spanish, French, German (optional author) languages, containing the results of original research, 

designed in accordance with the „Requirements for the articles”. 

An Editorial Board of the „Moldavian Journal of International Law and International 

Relations”, accept manuscript for publication corresponding to the edition profiles, no more than 20 

pages, including figures and tables. The manuscript should contain only original material, performed 

at a high academic level, reflecting the author's research results, completed no more than one year 

before publication, and containing a clear element of creation of a new knowledge. The materials 

which earlier were not published and have been not intended to the simultaneous publication in other 

editions for printing are accepted. Articles are exposed to obligatory reviewing, in accordance with 

the Appendix 3. For post-graduate students (competitors) the review of the supervisor of studies is 

obligatory. We print only articles which have received only positive reviews.  

The rules mentioned above apply to all the material sent to the journal for publication. The 

Editorial Board has the right not to accept materials to the publication in a case of: a) non-compliance 

of the paper with the requirements for its publication; b) plagiarism; c) inappropriate content of the 

presented paper to the journal profiles. 

In cases when the requirements are not respected the editorial board has the right not to 

examine the manuscript. The editors reserve the right to reduce the volume of the article (if it is 

necessary), exposing it to editorial revision, make editorial (which do not change the general sense) 

changes in the author's original. Editors can publish materials without sharing author’s opinion (in 

order of discussion). Authors are responsible for the selection and accuracy of the facts, quotes, and 

other information. Journal will only publish one article per author in each volume of the issue. 

The number of authors should not be more than two people. Author (s) sent to the editor two 

copies of the article (signed by the author both in print and electronic form and send the article in 

electronic form by e-mail at: alexandruburian@yahoo.com , alexandruburian@mail.ru  

The paper shouldn't exceed 1,5 printer's sheet of the typewritten text of format А4 (60 

thousand characters, or 16-20 pages of text), including tables, list of references and drawings 

(schemes). At drafting of bibliographic references in English it is necessary to specify official 

English-speaking names of journals. 

In order to place an article in the journal you should present following documents: an 

application, information about the author (s), an article, one author (s) photograph in JPG form, 

annotation provided (abstract) in three languages (Romanian, Russian and English) in a volume of 

100 words, Keywords (5 - 7 words). Abstract should not contain references to the quoted literature, 

tables and figures. 

Information about the author (s) contains: author's name, affiliation, post a scientific degree, 

an academic status, mailing address, e-mail address and telephone number Author's name should be 

listed under the article's title on the right. 

 

 

 

 

 

 

Technical requirements to registration of the manuscript for the publication:  

 

http://www.usem.md/md/p/rmdiri
mailto:alexandruburian@yahoo.com
mailto:alexandruburian@mail.ru
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Title of the article should not exceed three lines. The title should be given only in capital letters 

(Times New Roman 16) and centred. Literary sources used in the paper should be submitted in one 

list at the end (bibliography). Bibliographical list is presented after the text item in accordance with 

the Appendix 2. Footnotes to the literature mentioned in the text are mandatory and must be prepared 

in the bottom of the page in accordance with the Appendix 1. References to the foreign sources are 

given in a foreign language and are followed in the case of translation into Romanian and Russian 

indication of the translation. The numbering of the sources is given in the order mentioned in the text. 

References to unpublished works are not permitted. The bibliography is given in alphabetic order 

according to the first letter of authors surnames. Acronyms and abbreviations should be deciphered in 

a place of the first mention in the text. In text presented in Romanian, English, French, German or 

Spanish language, German inverted commas („pads”) should be used; in text presented in Russian 

language the French inverted commas («fur-trees») are used.  

Page Setup: 
The document must be saved in MS Word, A 4 page format, page margins: top and bottom - 2 cm, 

right - 1.5 cm, left - 3 cm Font - Times New Roman; font size - 12, line spacing - 1,5. Alignment on 

width, a space at the left - 1,5. Numbering of pages is through, in the bottom of the page, on the 

centre. 

Text drafting: 
Using of manual transfer (manual hyphenation) is unacceptable. Figures and tables should have a 

caption and subject headings and should be presented in the text after the paragraph containing a link 

to them. 

Author's copies: 

Each author obtains only one issue of the journal, regardless of the number of authors. 

 

The Editorial Board 

 

Appendix 1 

Example of bibliographic footnotes: 
 

Punctuation and prescribed punctuation in citations should follow the same rules as their placement in 

the bibliographic description. 

 

If the text is not cited by the original source, but by another document, then following words are used: 

in the beginning of the reference: Quoted by, with a reference to the citing sources of borrowed text: 

 

Example: Quoted by: Ernst Gabriel Frankel. Oil and Security A World Beyond 

Petroleum. The Netherlands: Springer, 2007, p. 115. 

 

«Ibid.» or (Ibidem) are used in the sequential arrangement of primary and repeated references. 

 

Primary Jeffrey Mankoff. Russian foreign policy: the return of great power politics. 

Lanham, Md.: Rowman & Littlefield, 2009, p. 21. 

Repeated Ibid., p. 47. 

 

 

Op. cit. (opus citato) is used in repeated footnotes containing item to the same document without 

following the primary reference and is presented using italics. 

 

Primary Jeffrey Mankoff. Russian foreign policy: the return of great power politics. 

Lanham, Md.: Rowman & Littlefield, 2009, p. 217. 

Repeated Jeffrey Mankoff. Op. cit., p. 65. 
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Appendix 2 

 

Examples of a bibliography: 

 

Bibliographical list is placed after the text article and is supplied after the notion „Bibliography”. All 

links in the list are numbered sequentially and are arranged in alphabetical order. 

 

Book with one author:  
 

Example  Jeffrey Mankoff. Russian foreign policy: the return of great power politics. 

Lanham, Md.: Rowman & Littlefield, 2009. xii + 359 p. 

 

 

Book with three and more authors: 

 

Example  David G. Victor ... [et al.]. Natural gas and geopolitics: from 1970 to 2040. 

Cambridge; New York: Cambridge University Press Cambridge University 

Press, 2006. xxv + 508 p. 

 

The paper from the journal:  
Article from a journal should contain following description - author (s), article title, journal name, 

year, and page number of the beginning and of the end of the article. 

 

Example  Sergei Lavrov. Russia and the World in the 21 st Century. In: Russia in 

global affairs. July-September 2008, Vol. 6, nr. 3, p. 8 – 18. 

 

Dissertation 

 

Example Vladislav Boiko. Energy security in the context of globalization. Political 

Science Dissertation. Moscow, 2012. 250 p. 

 

  

A dissertation synopsis:  
 

Example Yuri Jukov Е.Н. Political centrism in Russia. Dissertation synopsis … 

candidate in political science. Saint Petersburg, 2012. 24 p. 

 

 

Description of the electronic scientific publications: 

For electronic sources, you need to specify practically the same information as for journals: author, 

title, name of the site (or section of the website) and the URL. The item should contain the notion 

[Online]:; information on the date of the electronic network share (after „Visited on:” indicate the 

date, month and year): (Visited on: 03.02.2012) is used in referring to the e-resource e-mail address. 

 

Example  Chietigi Bajpaee. China’s Quest for Energy Security. In: Power and Interest 

News Report. February 25, 2005. [Online]: http://www.pinr.com/. (Visited 

on: 07.09.2011). 

 

 

 

 

Appendix 3 

http://www.usem.md/md/p/rmdiri
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PROVISION 

about the reviewing of scientific articles in  

„Moldavian Journal of International Law and International Relations” 

 

1. Scientific papers received to the Editorial office of „Moldavian Journal of 

International Law and International Relations”, pass through peer review process. 

 „Moldavian Journal of International Law and International Relations” comprises a four-level 

system of peer review articles: 

1st level – reviewing by the editor (main editor peer review);  

2nd level – an open peer review (the author and the reviewer know each other) – a review is 

submitted to the editor by the author; 

3rd level - one-sided i.e. „blind” peer review (single-blind - the reviewer knows the author, but the 

author - doesn’t know the reviewer); 

4th level – double-blind peer review (neither reviewer nor author know about each other). 

2. Each scientific article must be accompanied by a review:  

 Open: 1st level – a review (conclusion) of the editor; 2nd level – a review of official 

reviewer, specialist of appropriate scientific profile (doctorate or PhD); 

 Closed (blind): 3rd level – a review done by a scientific editor or a member of the 

editorial board; 4th level - a review done by the decision of the editorial board and only 

external. 

3. All scientific articles, received by the Editorial Board of our journal are subject to 

mandatory review by bilateral double-blind („double-blind” - the reviewer does not know 

who the author of the article is, the author does not know who the reviewer is). This review is 

carried out by external experts from the expert database of experts (reviewers), at the request 

of the Editorial Board. 

4. An editorial board, making the evaluation of reviews, draws attention to the relevance 

of the scientific problem to be solved by the author. The Review should clearly describe the 

theoretical or applied significance of the study; correlate the author's conclusions to existing 

scientific concepts. An essential element of the review should be the assessment a personal 

contribution to the solution of the issue by the reviewer. Correspondence to the style, logics 

and the availability of the narration to the scientific nature of the material and obtaining of the 

conclusions about the reliability and validity of the findings – are key aspects that must be 

noted in the review. 

5. The issue about the received articles is considered after the obtaining of reviews, and 

then the final decision, based on the evaluation of reviews about the publication or refusal to 

publish articles, is made. On the basis of the decision the author (s) is sent a letter by e-mail or 

mail, which provides a general assessment of the article and the decision. In the case of failure 

in the publication, the reviewers remain anonymous. 

6. The Editorial Board has the right to direct the article for additional external 

anonymous peer review. Editor in Chief directs the reviewer a letter asking for peer review. 

The letter includes an article and a recommended form of review. 

7. The presence of positive reviews is not sufficient grounds for the publication of the 

article. The final decision on advisability of publication is taken by the editorial board. 

8. In cases when the article is composed by a significant proportion of criticisms that 

have been made by the reviewer, as well as the overall positive recommendation, the Editorial 

Board can attribute the material to the category of polemical material and print it in the 

manner of scientific debate. 

9. The Review originals are stored in „Moldavian Journal of International Law and 

International Relations”. 
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ТРЕБОВАНИЯ 

к оформлению статей для публикации в 

«Молдавском журнале международного права и международных отношений» 

 

Научно-теоретический журнал «Молдавский журнал Международного права и 

международных отношений» принимает к публикации статьи на молдавском (румынском), 

русском, английском, испанском, французском, немецком (по выбору автора) языках, 

содержащие результаты оригинальных исследований, оформленные в соответствии с 

«Требованиями к оформлению статей». 

Редакция «Молдавского журнала международного права и международных отношений» 

принимает к публикации рукописи, соответствующие профилям издания, не более 20 

страниц, включая рисунки и таблицы. Рукопись должна содержать только оригинальный 

материал, выполненный на высоком научном уровне, отражая результаты исследований 

автора, завершенных не более чем за год до публикации и содержать очевидный элемент 

создания нового знания. К печати принимаются материалы, ранее не издававшиеся и не 

предназначенные к одновременной публикации в других изданиях. Статьи подвергаются 

обязательному рецензированию, в соответствии с Приложением 3. Для аспирантов 

(соискателей) обязательна рецензия научного руководителя. Печатаются только статьи, 

получившие положительные рецензии. Гонорар за публикации не выплачивается.  

Настоящие правила распространяются на все материалы, направляемые в редакцию 

журнала для публикации. Редакция вправе не принять материал к публикации в случае: a) 

несоблюдения автором правил оформления рукописи; b) выявления элементов плагиата; c) 

несоответствия материала тематике журнала. 

В случае несоблюдения настоящих требований редакционная коллегия вправе не 

рассматривать рукопись. Редакция оставляет за собой право при необходимости сокращать 

статьи, подвергая их редакционной правке, вносить редакционные (не меняющие общего 

смысла) изменения в авторский оригинал. Редакция может опубликовать материалы, не 

разделяя точку зрения автора (в порядке обсуждения). Авторы несут ответственность за 

подбор и достоверность приведенных фактов, цитат и прочих сведений. В одном номере 

журнала может быть опубликована только одна статья одного автора. 

Число авторов статьи не должно быть более двух человек. Автор (ы) присылают в 

редакцию 2 экземпляра статьи (подписанные автором) в печатном виде и направляют статью 

в электронном виде по электронной почте по адресу: alexandruburian@yahoo.com , 

alexandruburian@mail.ru  
Объем статьи не должен превышать 1,5 п. л. машинописного текста формата А4 (60 тыс. 

знаков, или 16-20 страниц текста), включая таблицы, список литературы и рисунки (схемы). 

При оформлении библиографических ссылок на английском языке необходимо указывать 

официальные англоязычные названия журналов. 

Для размещения статьи в журнале необходимо предоставить в редакцию заявку, 

информацию об авторе (ах), статью, фотографию автора (ов) в формате JPG, аннотацию 

(резюме), представленную на трех языках (румынском, русском, английском) объемом – до 

100 слов, ключевые слова (5-7 слов). Аннотация не должна содержать ссылок на цитируемую 

литературу, рисунки, таблицы. 

Информация об авторе (ах) содержит: ФИО авторов, место работы, должность, ученую 

степень, ученое звание, почтовый адрес, электронный адрес и контактный телефон. ФИО 

автора должно быть указано под названием статьи справа. 

 

 

Технические требования к оформлению рукописи для публикации:  
Название статьи не должно превышать трех строк. Название должно даваться только 

заглавными буквами (Times New Roman 16) и располагаться по центру. Литературные 

источники, использованные в статье, должны быть представлены общим списком в ее конце 

http://www.usem.md/md/p/rmdiri
mailto:alexandruburian@yahoo.com
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(Библиография). Библиографический список приводится после текста статьи в соответствии с 

Приложением 2. Сноски на упомянутую литературу в тексте обязательны и должны быть 

оформлены внизу страницы в соответствии с Приложением 1. Ссылки на иностранные 

источники даются на иностранном языке и сопровождаются в случае перевода на румынский 

и русский язык указанием на перевод. Нумерация источников идет в последовательности 

упоминания в тексте. Ссылки на неопубликованные работы не допускаются. Список 

литературы (библиография) дается в алфавитном порядке по фамилиям первых авторов. 

Сокращения и аббревиатуры должны расшифровываться по месту первого упоминания в 

тексте статьи. В тексте на румынском, английском, французском, испанском языке 

используется немецкие кавычки („лапки”), в тексте на русском языке используются 

французские кавычки («ёлочки»).  

Параметры страницы: 
Документ должен быть сохранён в формате MS Word. Формат страницы А 4; поля 

страницы: верхнее и нижнее – 2 см, правое — 1,5 см, левое — 3 см. Шрифт - Times New 

Roman; кегль — 12; межстрочный интервал — 1,5. Выравнивание по ширине, отступ слева — 

1,5. Нумерация страниц — сквозная, внизу страницы, по центру.  

Оформление текста:  
Использование ручных переносов (manual hyphenation) неприемлемо. Рисунки и 

таблицы должны иметь нумерационный и тематический заголовки и должны быть 

представлены в тексте после абзацев, содержащих ссылку на них.  

Авторские экземпляры: 

Каждому автору полагается один авторский экземпляр номера журнала вне зависимости 

от количества авторов статьи.  

Редакционный совет 

 

Приложение 1 

Пример оформления библиографических сносок: 

 

В библиографических сносках расстановка знаков препинания и предписанной 

пунктуации должна подчиняться тем же правилам, что и расстановка их в 

библиографическом описании. 

Если текст цитируется не по первоисточнику, а по другому документу, то в начале 

ссылки приводят слова: Цит. по: (цитируется по), Приводится по: , с указанием источника 

заимствования: 

 

Пример 

оформления: 

Цит. по: Крупянко М.И., Арешидзе Л.Г. США и Восточная Азия. Борьба 

за «новый порядок». М.: Международные отношения, 2010, с. 325.  
 

При последовательном расположении первичной и повторной ссылок используют слова 

«Там же» или «Ibid.» (ibidem) для документов на языках, применяющих латинскую графику: 

 

Первичная Гаджиев К.С. Геополитика. Учебник для бакалавров. М.: Издательство 

Юрайт, 2012, с. 27. 

Повторная  Там же, с. 47. или Ibid., p. 47. 

 

В повторных сносках, содержащих запись на один и тот же документ, не следующих за 

первичной ссылкой, приводят заголовок, а основное заглавие и следующие за ним 

повторяющиеся элементы заменяют словами «Указ. соч.» (указанное сочинение), «Цит. соч.» 

(цитируемое сочинение), «Op. cit.» (opus citato): 

 

Первичная Жинкина Ю.В. Стратегия безопасности России: проблемы 

формирования понятийного аппарата. М.: Российский научный фонд, 
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1995, c. 87. 

Повторная  Жинкина Ю.В. Указ. соч., с. 67. или Жинкина Ю.В. Op. cit., p. 65. 

 

Приложение 2 

Примеры оформления списка библиографии: 

Библиографический список приводится после текста статьи и следует после слова 

«Библиография». Все ссылки в списке последовательно нумеруются и располагаются в 

алфавитном порядке. 

 

Описание книги одного автора:  
 

Пример  

оформления  

Гаджиев К.С. Геополитика. Учебник для бакалавров. М.: Издательство 

Юрайт, 2012. 479 с. 

 

Описание книги четырех и более авторов: 

 

Пример  

оформления  

David G. Victor ... [et al.]. Natural gas and geopolitics: from 1970 to 2040. 

Cambridge; New York: Cambridge University Press Cambridge University 

Press, 2006. xxv + 508 p. 

 

Описание статьи из журнала:  
Для статьи из журнала нужно указать автора (ов) статьи, название статьи, название 

журнала, год, номер выпуска и страницы начала и окончания статьи.  

 

Пример  

оформления  

Конобеев В.Н. Геостратегия США в Евразии. В: Проблемы управления. 

2008, №1 (26), с. 87 – 97. 

 

Описание диссертаций 

 

Пример  

оформления  

Ганюхина Т.Г. Модификация свойств ПВХ в процессе синтеза: дис. ... 

канд. хим. наук: 02.00.06. Н. Новгород, 1999. 109 с. 

  

Описание авторефератов диссертаций:  
 

Пример  

оформления  

Жуков Е.Н. Политический центризм в России: автореф. дис. ... канд. 

филос. наук. М., 2000. 24 с. 

 

Описание электронных научных изданий:  
Для электронных источников нужно указать практически те же данные, что и для 

журналов: автор, название статьи, название сайта (или раздела сайта) и адрес URL. В записи 

обязательно должен присутствовать текст [Online]:, при ссылке на электронный ресурс после 

электронного адреса в круглых скобках приводят сведения о дате обращения к электронному 

сетевому ресурсу (после слов «дата обращения» указывают число, месяц и год): (Дата 

посещения: 02.03.2012)  

Пример  

оформления  

Китай встает на «правильную сторону истории» в Персидском заливе. В: 

Мировая политика и ресурсы. [Online]: http://www.wprr.ru/?p=2591. (Дата 

посещения: 07.01.2012). 
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Приложение 3 

ПОЛОЖЕНИЕ 

о рецензировании научных статей в журнале  

«Молдавский журнал международного права и международных отношений» 
 

1. Научные статьи, поступившие в редакцию журнала «Молдавский журнал 

международного права и международных отношений», проходят через институт 

рецензирования.  

В журнале «Молдавский журнал международного права и международных отношений» 

принята четырехуровневая система рецензирования статей:  

1й уровень — рецензирование главным редактором (main editor peer review);  

2й уровень — открытое рецензирование (open peer review — автор и рецензент знают 

друг о друге) - рецензия, представленная в редакцию автором; 

3й уровень — одностороннее «слепое» рецензирование (single-blind — рецензент знает об 

авторе, автор — нет); 

4й уровень — двухстороннее «слепое» рецензирование (double-blind — оба не знают друг 

о друге). 

2. Каждая научная статья должна иметь рецензии:  

– открытые: 1й уровень — рецензия (заключение) главного редактора; 2й уровень 

официального рецензента – специалиста соответствующего научного профиля (доктора или 

кандидата наук);  

– закрытые (слепые): 3й уровень — научным редактором или одним из членов 

редколлегии; 4й уровень — по решению редколлегии и только внешнее. 

3. Все научные статьи, поступившие в редакцию нашего журнала, подлежат 

обязательному двустороннему слепому рецензированию (double-blind — рецензент не знает, 

кто автор статьи, автор статьи не знает, кто рецензент). Это рецензирование производится 

сторонними специалистами из базы экспертов-специалистов (рецензентов), по поручению 

редакции. 

4. Редколлегия при оценке рецензий обращает внимание на наличие в материале 

актуальности решаемой автором научной проблемы. Рецензия должна однозначно 

характеризовать теоретическую или прикладную значимость исследования, соотносить 

выводы автора с существующими научными концепциями. Необходимым элементом 

рецензии должна служить оценка рецензентом личного вклада автора статьи в решение 

рассматриваемой проблемы. Целесообразно отметить в рецензии соответствие стиля, логики 

и доступности изложения научному характеру материала, а также получить заключение о 

достоверности и обоснованности выводов.  

5. После получения рецензий рассматривается вопрос о поступивших статьях и 

принимается окончательное решение на основе оценки рецензий об опубликовании или 

отказе в опубликовании статей. На основе принятого решения автору (авторам) по e-mail или 

почте направляется письмо, в котором дается общая оценка статьи и принятое решение. При 

отказе в публикации рецензенты остаются анонимными. 

6. Редколлегия вправе направлять статьи на дополнительное внешнее анонимное 

рецензирование. Главный редактор направляет рецензенту письмо с просьбой о 

рецензировании. К письму прилагаются статья и рекомендуемая форма рецензии. 

7. Наличие положительных рецензий не является достаточным основанием для 

публикации статьи. Окончательное решение о целесообразности публикации принимает 

редакционная коллегия.  

8. При наличии в статье существенной доли критических замечаний рецензента и при 

общей положительной рекомендации редколлегия может отнести материал к разряду 

полемичных и печатать его в порядке научной дискуссии.  

9. Оригиналы рецензий хранятся в редакции журнала «Молдавский журнал 

международного права и международных отношений».  
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